

EARCH MANAGEMEN

期刊介绍 | 编委会 | 投稿指南 | 期刊订阅

2013, Vol. 34

(5):10-20,31 论文 DOI:

最新目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

<< Previous Articles | Next Articles >>

技术多元化战略与企业竞争优势关系研究述评

何郁冰1,2 陈劲3

1. 福州大学公共管理学院, 福建 福州 350108; 中国科学院大学管理学院, 北京 100190;

- 3. 浙江大学公共管理学院, 浙江 杭州 310027

The relationship between technological diversification and enterprise competitive advantages

He Yubing<sup>1,2</sup>, Chen Jin<sup>3</sup>

1. College of Public Administrative, Fuzhou University, Fuzhou 350108, China; 2. School of Management, Graduate University of Chinese Academy of Sciences, Beijing 100190, China;

3. College of Public Administrative, Zhejiang University, Hangzhou 310027, China

摘要

参考文献

相关文章

Download: PDF (1590KB) HTML KB Export: BibTeX or EndNote (RIS) Supporting Info

摘要 在基于知识与学习的新竞争范式下,技术多元化作为一类促进企业创新发展的新型技术战略,具有重要的 管理价值,技术多元化与企业竞争优势的关系成为近20年来创新研究领域的重要方向。文章从技术多元化的 概念、动因及模式出发,对技术多元化与企业竞争优势关系的理论、方法和实证研究的情况进行了述评,并指 出了现有研究对管理实践的启示、存在的不足以及未来的研究方向。

关键词: 技术多元化 企业竞争优势 研究述评

Abstract: In the context of new competition paradigm based on knowledge and learning, more and more people have recognized the important management value of technological diversification for promoting firm's innovation. How technological diversification impacts on firm's competitive advantages has become an important research direction in the last 20 years. The concept, motivation, and mode of technological diversification are elaborated, and then the relationship between technological diversification and enterprise competitive advantages is reviewed from the perspective of theory, method, and empirical research. In the end, the inspiration of existing research on management practice, the shortcomings of existing research, and the future direction of related research are proposed.

Keywords: technological diversification competitive advantages review

Received 2011-03-31;

Fund: 国家社会科学基金项目(项目编号: 10CGL021); 国家教育部博士点科研基金项目(项目编

号: 20103514120011); 福建省软科学研究项目(项目编号: 2008R0050)。

引用本文:

何郁冰, 陈劲.技术多元化战略与企业竞争优势关系研究述评[J] 科研管理, 2013, V34(5): 10-20, 31

He Yubing, Chen Jin. The relationship between technological diversification and enterprise competitive advantages[J] Science Research Management, 2013, V34(5): 10-20,31

Service

把本文推荐给朋友 加入我的书架 加入引用管理器 **Email Alert** 

**RSS** 

作者相关文章

何郁冰 陈劲

Copyright 2010 by 科研管理